



متطلبات الصحة والسلامة والبيئة لنشاط بيع المتلجات





الإشتراطات الصحية الخاصة بمحلات بيع البوظة المثلجة

عند تقديم طلب للحصول على ترخيص تجاري لنشاط الأغذية . ينبغي تقديم مخطط مفصل ، على أن يتم إعداده من خلال شركة استشارات اغذية معتمدة والحصول على الموافقة النهائية عليه من قطاع الممتلكات- المنطقة الحرة قبل بدء الأعمال التجارية. وتبين هذه الخطة كافة الأنشطة والمعدات ومواصفات البناء.

الموصفات والمتطلبات الصحية المطلوبة لمحال بيع المثلجات

- المتطلبات الصحية العامة للمؤسسات الغذائية.
- يجب أن لا تقل المساحة الاجملية عن 20 متر مربع
- ضرورة توفير أرفف وقواعد مصنوعة من الستانلس ستيل لتخزين المواد الغذائية.
- توفير حوض مزدوج على ان يكون مصنوعا من مادة الستانلس ستيل لغسيل الفواكه اذا كان جزا من المكونات.
- توفير مغسلة للأيدي مع ضرورة تزويدها بصابون سائل وورق للتنشيف بالإضافة الى المياه الباردة والساخنة
- توفير ثلاجة لحفظ الفواكة والعصائر والحليب.
- توفير ماكينة لصنع الثلج .
- توفير طاوولات مصنوعة من مادة السانلس ستيل إضافية.
- يجب أن تزود منطقة غسيل الأدوات المستخدمة ب:
 - ✓ طاولة أستقبال الأدوات المستخدمة.
 - ✓ حوض مزدوج مصنوع من مادة الستانلس ستيل مزود بمياه حارة وباردة.
 - ✓ توفير أرفف لتجفيف وحفظ الأدوات التي تم تنظيفها.

Health regulations for ice cream shops

When applying for a commercial license for food activity. A layout should be provided with a detailed plan through an approved food consulting company a final approval must be obtained from to AFZ-Property sector before starting the business. This plan shall indicate all activities, equipment, and specifications of building.

The following are the HSE conditions and requirements required for ice cream shops:

- the general requirements to establish food premise
- Preparation area shall not be less than 20 square meters.
- Storing and preparation area provided with stainless steel shelves for keeping food items.

- Double bowl stainless steel sink and stainless steel table for preparation of fruits in case if it is a part of the ingredient.
- Stainless steel hand wash basin supplied with hot/cold water, liquid soap and tissue papers.
- Refrigerators for drinks and fruits.
- Ice producing Machine.
- Additional stainless steel table.
- Area for washing utensils supplied with :
 - ✓ stainless steel table for used tools
 - ✓ double bowl stainless steel sink with hot and cold water
 - ✓ Stainless steel shelves for storing tools after wash